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Ledamöter: M=14 C=11 L=7 KD=5 8=3 80=3 MP=2 

Ersättare: 

Ledamöter 

Olle Reichenberg (M) 

Siv Sahlström (C) 
Sara Göthlin (L) 

Hanna Bocander (M) 
Carl Reutercrona (KD) 

Lovisa Eriksson (C) 
Jenny Åkervall (S) 

Johanna Hornberger (M) 
Bengt Sylvan (L) 
Christer Erestål (SD) 

Patrik Nimmerstam (C) 

Carina Erlandsson (M) 
Carolin Robson (MP) 

Erik Hafström (M) 

Christian Ljungdahl (C) 

Joachim Gahm (KD) 

Birgitta Lindgren (L) 

Boris von UexkUII (M) 
Lena Ringstedt (C) 

Karsten lnde (S) 

Ludvig Waldenström (M) 

Elvy Svennerstål (L) 

Robert Bryhn (C) 
Anders Bergstrand (M) 

Håkan Johanson (KD) 
Eva Bergman (SD) 

Linnea Sundman (M) 
Inger Fabian (C) 

Fredrik Palmquist (L) 

Torsten Sjögren (M) 

Karl-Johan Nybell (C) 

Anette Jellve (S) 

M=7 

Inger Ohlsson Blomberg (M) 

Ruby Rosen (MP) 
Eva Borelius Zätterström (KD) 
Eva Lindman Marko (C) 

Monica Renstig (L) 
Ulla Hurtig Nielsen (M) 

Lena Cronvall Moren (M) 

Lasse Camehagen (C) 
Tommy Lindgren (L) 
Claes Breitholtz (M) 

Bo Lagerkrantz (SD) 

Christina Strenger-Böös (C) 

Anders Hultgren (KD) 

C=6 KD=3 

I rt-- /~ 

L=3 MP=2 8=2 80=2 

Närvaro Ersättare 

X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 

Kjell Rosen (MP) 

X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 

Deniz Norgren (SD) 

X 
X 
X 
X 
X 
X 

Anna Sarkany (M) 

X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 
X 

Summa 45 

Summa 25 



Ersättare 

Anna Sarkany (M) X 
Christer Bergquist (M) X 
Leo Smidhammar (M) X 
Richard Törnqvist af X Ström (M) 
Bigitta Sundman (M) X 
Robert Nibelius (M) X 
Lukas Johannesson (C) X 
Sarah Korduner lzosimov 

X (C) 
Maria Mandahl (C) 
Christer Lidgard (C) X 
Kristin Eriksson (C) 
Maja Bergquist ( C) 
Lars-Gunnar Wallin (L) X 
Desiree Lindqvist (L) X 
Charlotta Malm(L) X 
Milles Lindgren (KD) X 
Erika Svanström (KD) X 
Gunnar Liljegren (KD) X 
Deniz Norgren (SD) X 
Christian Krappedal (SD) X 
Olov Johansson (S) X 
Jan Lilja (S) 
Gun-Britt Lindström (MP) --
Kjell Rosen (MP) X 
Jan Lindqvist (M) X 
Rolf Lundgren (L) X 
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§ 1 

Tillkännagivande 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

Tillkännagivande av dagens sammanträde har varit anslaget på kommunens 
digitala anslagstavla och infört i Danderydsaktuellt. Kallelsen har tillställts 
samtliga fullmäktigeledamöter och ersättare inom föreskriven tid och 
publicerats på kommunens hemsida. Sammanträdet förklaras därför i laga 
ordning tillkännagivet. 
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§2 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

Ändring av föredragningsordning 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att införa "Information om det ekonomiska 
läget i kommunen" som punkt fem på föredragningsordningen. Återstående 
ärenden behandlas därefter i kallelsens ordningsföljd. 
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§3 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

Anmälan av sammanräkningsprotokoll 

Följande beslut anmäls för kommunfullmäktiges kännedom: 

1. Länsstyrelsens beslut av den 20 december 2018 att utse Claes Breitholtz 
(M) till ny ledamot och Jan Lindquist (M) till ny ersättare i 
kommunfullmäktige. 

2. Länsstyrelsens beslut av den 20 december 2018 att utse Jörgen Elfving 
(C) till ny ersättare i kommunfullmäktige. 

3. Länsstyrelsens beslut av den 14 januari 2019 att utse Tommy Lindgren 
(L) till ny ledamot och Rolf Lundgren (L) till ny ersättare i 
kommunfullmäktige. 
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§4 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

Information om det ekonomiska läget i kommunen 

Kommunstyrelsens ordförande Hanna Bocander (M) informerar om det 
ekonomiska läget i kommunen . 
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§ 5 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2019/0088 

Val av krisledningsnämnd 2019-2020 

Ärende 
Valberedningen har till kommunfullmäktige lämnat förslag avseende val av 
ledamöter och ersättare i krisledningsnämnden. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse ledamöter och ersättare i 
krisledningsnämnden för tiden 4 febrnari 2019 till och med den 31 
december 2020 enligt följande: 

Ordförande 

Hanna Bocander (M)  

Vice ordförande 

Bengt Sylvan (L)  

Ledamöter 

Johanna Homberger (M)  
Siv Sahlström (C)  
Lovisa Eriksson (C)  
Joachim Gahm (KD)  

Ersättare 

Ulla Hurtig Nielsen (M)  
Ludvig Waldenström (M)  
Vakant (M) 
Patrik Nimmerstam (C)  
Christian Ljungdahl (C)  
Sara Göthlin (L)  

Expedieras 
De valda 
Kommunledningskontoret, löner 
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§ 6 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0448 

Val av ledamöter och ersättare i Djursholms AB 2019-
2020 

Ärende 

Valberedningen har till kommunfullmäktige lämnat förslag avseende val av 
ledamöter och ersättare i Djursholms AB. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse ledamöter och ersättare i Djursholms 
AB för tiden från och med ordinarie bolagsstämma 2019 fram till ordinarie 
bolagstämma 2021 enligt följande: 

Ordförande 

Torsten Sjögren (M)  

Vice ordförande 

Anders Hultgren (KD)  

Ledamöter 

Hanna Bocander (M)  
Kristin Eriksson (C)  
Maria Mandahl (C)  
Lars-Gunnar Wallin (L)  
Karl Stenqvist (S)  

Personliga ersättare 

Ulla Hurtig Nielsen (M)  
Inger Olsson Blomberg (M)  
Siv Sahlström (C)  
Christer Lidgard (C)  
Jan Backman (L)  
Lennart Jangälv (KD)  
Carolin Robson (MP)  

Expedieras 
Djursholms AB 
De valda 
Kommunledningskontoret, löner 
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§7 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0448 

Val av ledamöter och ersättare i Studievägens AB 
2019-2020 

Ärende 
Valberedningen har till kommunfullmäktige lämnat förslag avseende val av 
ledamöter och ersättare i Studievägens AB. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att utse ledamöter och ersättare i Studievägens 
AB för tiden från och med ordinarie bolagsstämma 2019 fram till ordinarie 
bolagstämma 2021 enligt följande: 

Ordförande 

Torsten Sjögren (M)  

Vice ordförande 

Anders Hultgren (KD)  

Ledamöter 

Hanna Bocander (M)  
Kristin Eriksson (C)  
Maria Mandahl (C)  
Lars-Gunnar Wallin (L)  
Karl Stenqvist (S)  

Personliga ersättare 

Ulla Hmiig Nielsen (M)  
Inger Olsson Blomberg (M)  
Siv Sahlström (C)  
Christer Lidgard (C)  
Jan Backman (L)  
Lennart Jangälv (KD)  
Carolin Robson (MP)  

Expedieras 
Studievägens AB 
De valda 
Kommunledningskontoret, löner 
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§ 8 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0389 

Sammanträdesarvoden och årsarvoden från och med 
2019 

Ärende 
Företrädare för kommunfullmäktiges partier har efter partiöverläggningar 
den 19 november 2018 träffat överenskommelse om sammanträdesarvoden 
och årsarvoden från och med 2019. Ändringarna införs i gällande 
arvodesreglemente, senast reviderat genom kommunfullmäktiges beslut den 
21 september 2015 (§ 61). 

Ärendet återremitterades av kommunfullmäktige den 17 december 2018 ( § 
179) för vidare beredning då beräkningen av arvodesnivåerna baserats på fel 
ingångsvärden. Till grund för nuvarande förslag ligger en ny beräkning med 
konekta ingångsvärden. 

De nya arvodesnivåerna föreslås gälla från och med den 1 januari 2019. I 
den mån arvoden redan utbetalats enligt de gamla arvodesnivåerna efter den 
1 januari 2019 kommer retroaktiv ersättning utgå motsvarande den 
överskjutande summan. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag: 

1. Kommunfullmäktige fastställer årsarvoden att gälla enligt bilaga 1 från 
och med den 1 januari 2019. Beloppen ska räknas upp årligen med den 
uppräkningsfaktor som framgår av bilaga 1. Arvoden som utgår från 
riksdagsarvodet ska räknas upp med motsvarande summa när 
riksdagsarvodet ändras. 

2. Kommunfullmäktige fastställer arvoden för kommunfullmäktiges 
sammanträden till 1400 laonor att gälla från och med den 1 januari 2019. 

3. Kommunfullmäktige fastställer arvode för övriga sammanträden som 
varar längre än en timme till 900 laonor att gälla från och med den 1 januari 
2019. För sammanträden under en timme är arvodet oförändrat om 600 
laonor. 

4. Kommunfullmäktige beslutar att inrätta ett arvode för ordföranden i 
Djursholms AB att gälla från och med den 1 januari 2019. Arvodet ska 
motsvara arvodet för ordföranden i Trygg i Danderyd. Arvode ska inte utgå 
om ordföranden är hel- eller deltidsarvoderad politiker i kommunen 
(kommunal- eller oppositionsråd) eller ordförande i en nämnd eller styrelse. 

5. Kommunfullmäktige beslutar att inrätta arvode för ordföranden i 
Funktionshindenådet motsvarande årsarvodet för ledamot i 
kommunstyrelsen att gälla från och med den 1 januari 2019. Arvode ska inte 
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Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

utgå om ordföranden är hel- eller deltidsarvoderad politiker i kommunen 
(kommunal- eller oppositionsråd) eller ordförande i en nämnd eller styrelse. 

6. Kommunfullmäktige beslutar att i den mån arvoden redan utbetalats 
enligt de gamla arvodesnivåema efter den 1 januari 2019 ska retroaktiv 
ersättning utgå motsvarande den översltjutande summan. 

Expedieras 
Samtliga nämnder 
Djursholms AB 
Brottsförebyggande rådet, Trygg i Danderyd 
Kommunala funktionshinderrådet 
Pensionärsrådet 
Kommunledningskontoret, löner 
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§9 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0444 

Redovisning och utbetalning av lokalt partistöd för 
Socialdemokraterna 2019 

Ärende 
Kommuner :far ge partistöd i form av ekonomiskt bidrag eller annat stöd till 
politiska partier i enlighet med vad som föreskrivs i 4 kap. 29- 32 §§ 
kommunallagen (2017:725). 

Partistödet består av ett grundstöd och ett mandatstöd. Det mottagande 
partiet ska årligen lämna in en slaiftlig redovisning med en 
granskningsrapport. Syftet är att visa att partistödet har använts för att stärka 
partiets ställning i den kommunala demokratin. 

Redovisningen och granskningsrapporten ska inlämnas senast sex månader 
efter redovisningsperiodens utgång den 31 december 2017, det vill säga den 
30 juni 2018. 

Företrädare för kommunfullmäktiges partier har efter partiöverläggningar 
den 19 november 2018 träffat överenskommelse avseende partistöd. 
Överenskommelsen ligger till grund för utbetalning av partistöd 2019 

Överläggning 
Jenny Åkervall (S) yttrar sig och anmäler att samtliga ledamöter för 
Socialdemokraterna avstår från att delta i beslutet. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag: 

1. Kommunfullmäktige noterar att Socialdemokraternas redovisning och 
granskningsrapport avseende kalenderåret 2017 är inlämnade. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att utbetala 175 500 kronor i partistöd till 
Socialdemokraterna. 

Expedieras 
Socialdemokraterna 
Kommunledningskontoret, ekonomiavdelningen 
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§ 10 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0251 

Svar på motion om att återuppta arbetet med 
områdena av riksintresse för kulturmiljön i Djursholm 
och i samarbete med de boende se till att områdena 
skyddas mot ingrepp som kan förstöra den värdefulla 
miljön 

Ärende 
Vid kommunfullmäktiges sammanträde den 11 juni 2018 (§ 94) 
remitterades rubricerad motion, inlämnad av Siv Sahlström (C) med flera till 
kommunstyrelsen för beredning. Motionärerna föreslår att 
kommunfullmäktige ska besluta att ge berörda organ i uppdrag att återuppta 
arbetet med områdena av riksintresse för kulturmiljön i Djursholm och i 
samarbete med de boende se till att områdena skyddas mot ingrepp som kan 
förstöra den värdefulla miljön. Bakgrunden till förslaget är enligt 
motionärerna att det finns en oro bland Danderyds villaägare över 
utvecklingen i kommunen. 

Motionen har remitterats till byggnadsnämnden, som behandlade motionen 
vid sitt sammanträde den 4 oktober 2018 (§ 95). Byggnadsnämnden framför 
att utifrån byggnadsnämndens verksamhet skulle underlag för bedömning av 
de kulturhistoriska värdena vara värdefullt som ett stöd i 
bygglovshandläggnigen. Då skyddsbestämmelser i detaljplaner skulle kunna 
innebära stora ekonomiska konsekvenser för kommunen bör annat stöd 
istället prioriteras. Byggnadsnämnden framför även att kommunen har 
möjlighet att neka ansökningar om förändringar i kulturmiljön med hänsyn 
till riksintresset och bedömer därmed att något stort behov av detaljplaner 
med skyddsbestämmelser för att skydda bebyggelsen i Djursholm inte finns, 
speciellt inte om kulturmiljöhandboken uppdateras . 

Sammanfattningsvis bedömer kommunledningskontoret, liksom 
byggnadsnämnden, att detaljplaner med skyddsbestämmelser för att skydda 
bebyggelsen i Djursholm inte bör tas fram. Detta grundar sig på att 
kommunen har möjlighet att neka ansökningar om förändringar i 
kulturmiljön med hänsyn till riksintresset, speciellt om 
kulturmiljöhandboken uppdateras. Kommunledningskontoret bedömer även 
att införandet av skyddsbestämmelser för befintliga byggnader innebär 
sådana ekonomiska osäkerheter för kommunen att de ej bör genomföras. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Yrkanden 
Claes Breitholtz (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
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~ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

Siv Sahlström (C) yrkar bifall till motionen. Lovisa Eriksson (C) och Bo 
Lagerkrantz (SD) biträder Siv Sahlströms yrkande. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Ulla Hurtig Nielsen (M), Christian 
Ljungdahl (C) och Eva Lindman Marko (C). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexkiill (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Expedieras 
Byggnadsnämnden 
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Reservation 

Danderydscenterns ledamöter reserverade sig mot 
kommunfullmäktiges beslut den 4 februari 2019 att inte 
bifalla Danderydscenterns motion om att i samarbete 
med de boende i områden av riksintresse i Djursholm 
se till att miljön skyddas mot ingrepp, som kan förstöra 
den värdefulla miljön. 

Danderydscenterns fullmäktigegrupp reserverade sig till 
förmån för Siv Sahlströms (C) yrkande om bifall till motionen 

Motivet för vår motion och vår reservation 
Det finns en oro bland Danderyds villaägare över den utveckling 
som ägt rum under de fyra senaste åren. Vi har sett prov på en brist 
på respekt för det unika i vår miljö och en total brist på respekt för 
vårt kulturarv. Stora avvikande byggnader, flerfamiljshus, planeras 
mitt i våra villaområden. 

I Djursholm finns områden av riksintresse för kulturmiljön. Det 
finns i dag inte tillräckligt skydd för dessa miljöer eller byggnader. 
I de upprepade kontakter som miljö- och stadsbyggnadskontoret har 
haft med Länsstyrelsen, uppges att det enda sälaa skyddet mot 
rivning av kulturhistoriskt värdefulla byggnader är en q-märkning, i 
vilken rivningsförbud ingår. I det fall en q-märkning saknas, finns 
ingen garanti för att byggnadsnämnden kan hävda att byggnaden 
inte får rivas. 

Skyddet måste vara tydligt för fastighetsägare, handläggare och 
allmänhet. Ett skydd blir endast tydligt och säkert vid en q
märkning av fastigheterna i en detaljplan. 

Ett omfattande arbete har under tiden 2011-2014 lagts ned på att 
genom ett tillägg i detaljplanerna försäkra Djursholmsborna om att 
den fina miljön inte skall förstöras. De boende i områdena har varit 
positiva. Nu är det dags att låta dem få sista ordet i denna långa 
process. Eftersom de nio detaljplanerna handlades som separata 
ärenden är det enkelt att föra vidare de planer där alla är nöjda och 
dra tillbaka planer om det uppstår problem 



Bakgrund 
Kommunstyrelsen gav 2011-04-14 § 88 "Byggnadsnämnden i 
uppdrag att i en planprocess pröva möjligheten att skapa ett skydd 
för kulturmiljöer i Djursholm som är av riksintresse." 2015 -01-19 
beslöt kommunstyrelsens majoritet att återkalla uppdraget samt att 
avbryta pågående planuppdrag för detaljplan för område Bl 7, B27, 
B28, B42, B43, B44, B45, B46 och B48, skydd av kulturmiljöer i 
Djursholm, inom Djursholm, Danderyds kommun. 

Siv Sahlström (C) och Patrik Nimmerstam (C) reserverade sig mot 
beslutet till förmån för Siv Sahlströms yrkande: 

Kommunstyrelsen beslutar att planuppdragen för detaljplan 
för område Bl 7, B27, B28, B42, B43, B44, B45, B46 och B48, 
skydd av kulturmiljöer i Djursholm, inom Djursholm, 
Danderyds kommun skall fortsätta i enlighet med fattade 
beslut. 

Berörda fastighetsägare har fått komplett material 
Byggnadsnämnden hade fullgjort uppdraget enligt beslutet 2011-
04-14 § 88 och lagt fram förslag på nio separata detaljplaner som 
totalt berörde 231 fastigheter varav 164 fick skyddsbestämmelser. 
Vid sitt sammanträde 2013-11-05 beslöt en enhällig 
byggnadsnämnd tillstyrka förslagen till detaljplaner och överlämna 
dem till kommunfullmäktige. 

Beslutet i Byggnadsnämnden föregicks av ett grundläggande arbete 
och var väl genomtänkt. Många fastighetsägare svarade positivt på 
att deras närmiljö skulle skyddas för framtiden och blev glada över 
att få kunskap om att deras fastighet ligger i ett område av så stort 
värde. Det är sällsynt med ett så positivt gensvar vid 
detaljplaneändringar i Danderyd som i denna process. 

Gedigen dokumentation finns framtagen 
Samtliga 231 fastighetsägare som ingick i de aktuella områdena 
fick inför utställningen av planförslagen ut kompletta handlingar 
( underrättelse om utställning, utställningshandling, tillägg till 
planbeskrivning, samrådsredogörelse, tillägg till 
genomförandebeskrivning och plankarta med bestämmelser för 



deras egen fastighet). Slaiftligt hörde under utställningstiden nio av 
de 231 berörda privata fastighetsägarna av sig. Fyra (varav två i 
samma familj) var negativa, två hade synpunkter som tillgodosågs 
och tre var positiva. 

I samrådsredogörelsen 2013-03-19 (Dnr 2012-0484) som skickades 
ut till berörda fastighetsägare slaev miljö- och 
stadsbyggnadskontoret "Det underlagsmaterial som ligger till grund 
för planen är förutom kulturmiljöhandboken även kompletterande 
fotografering och analyser av samtliga fastigheter inom de olika 
planområdena." "Analyserna är sammanställda i omfattande 
dokument" och "Analyserna är utförda och sammanställda av 
bebyggelseantikvarie" 

Nu är det dags att ge Djursholmsborna sista ordet 
Om det trots de mycket positiva reaktionerna vi fick från de berörda 
Djursholmsborna, unikt i plansammanhang, skulle visa sig att det 
finns Djursholmsbor inom något av områdena som motsätter sig 
planförslaget kan vi dra tillbaka planen för det området. Detta är, 
förutom det övergripande att se till att Djursholms unika miljö 
bevaras, en möjlighet för Djursholmsborna att öka statusen och 
värdet på sin fastighet. Vi har noterat att det i marknadsföringen vid 
försäljning framhålls att fastigheten ligger i ett riksintresseområde. 

Ingen markanvändning försvåras. De underliggande planerna, som 
finns kvar, ändras inte alls, och belaäftar därmed användning likt 
den tidigare samt byggrättens storlek. Eftersom 
riksintresseområden, enligt Miljöbalken, så långt det är möjligt ska 
skyddas mot åtgärder som kan skada dessa miljöer, faller ansvaret 
på Danderyds beslutande organ att se till att detta skydd skapas om 
djursholmarna vill ha det. 

Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 



~ DANDERYDS KOMMUN 

l.,iii Kommunfullmäktige 

§ 11 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2017/0501 

Svar på motion om att utarbeta säkra rutiner för hur 
tips och klagomål från anställda och allmänhet ska tas 
emot, och hur de ska hanteras, och undersöka om 
kommunen kan installera en tips- och 
klagomålsfunktion på nätet, som garanterar 
anonymitet 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har till kommunfullmäktiges sammanträde den 
30 november 2017 (§ 113) lämnat en motion som föreslår att 
kommunfullmäktige ska uppdra åt kommunstyrelsen att: 

- Utarbeta säkra rutiner för hur tips och klagomål ska tas emot och hur de 
ska hanteras 

- Överväga att sätta upp tipsarlådor där allmänhet, anställda och 
förtroendevalda anonymt kan lämna in tips och klagomål 

- Undersöka om kommunen kan installera en tips- och klagomålsfunktion 
på nätet som garanterar anonymitet 

- Lägga ut på hemsidan hur man även kan lämna tips och klagomål 
anonymt 

- Undersöka om kommunen kan upphandla en tjänst till vilken kan skickas 
tips och klagomål för utredning och ersätta detta per ärende 

- Att komplettera kommunens reglemente 

Det kan konstateras att kommunens hemsida saknar information om hur en 
anmälan kan göras anonymt. Kommunens hemsida bör därför kompletteras 
så att det klargörs. 

För att skapa enhetlighet i omhändertagandet av externa anmälningar 
behöver "Regler för att undvika mutor och korruption samt regler för 
representation" kompletteras. Kompletteringen ska omfatta hur och var en 
inkommen anmälan registreras. Det ska också framgå hur ärendet ska 
handläggas samt att det ska framgå vilka åtgärder och beslut som vidtagits. 

Frågan att ge anställda och politiker möjlighet att, inom ramen för sina 
uppdrag, anmäla misstanke om missförhållanden via en visselblåsartjänst 
utreddes i november 2016. Kommunledningskontoret anser att slutsatserna 
från denna utredning är fortsatt giltiga. 

Det kan dock konstateras att det är tekniskt möjligt för kommunen att 
upphandla en visselblåsartjänst och alternativ finns på marknaden som 
också erbjuder stöd med utredning med rörlig ersättning. 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

l......,i Kommunfullmäktige 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Yrkanden 

Siv Sahlström (C) yrkar bifall till motionen. Christer Erestål (SD) och Jenny 
Åkervall (S) biträder Siv Sahlströms yrkande 

Hanna Bocander (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Överläggning 

Under överläggningen yttrar sig även Bo Lagerkrantz (SD). 

Proposition 

Ordförande Boris von Uexkiill (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Siv Sahlströms (C) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för C enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. Reservationen utvecklas skriftligt i bilaga. 

Samtliga ledamöter för SD enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Samtliga ledamöter för S enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Siv Sahlströms (C) yrkande. 

Expedieras 
Kommunrevisorerna 
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Reservation 

Danderydscenterns ledamöter reserverade sig mot 
kommunfullmäktiges beslut den 4 februari 2019 att inte 
bifalla Danderydscenterns motion om att utarbeta 
säkra rutiner för hur tips och klagomål från anställda 
och allmänhet ska tas emot, och hur de ska hanteras, 
och undersöka om kommunen kan installera en tips
och klagomålsfunktion på nätet, som garanterar 
anonymitet, och upphandla en tjänst som kan ta hand 
om inkomna klagomål. 

Danderydscenterns fullmäktigegrupp reserverade sig till 
förmån för Siv Sahlströms (C) yrkande om att bifalla motionen 

Bedömning av kommunstyrelsens svar på motionen 
Det noteras att vissa delar av motionens yrkanden avses bli 
beaktade. Till exempel föreslås en uppstramning av rutinerna kring 
inkomna handlingar och förtydliganden på hemsidan. Det är bra, 
men det räcker inte. Det behövs en visselblåsarfunktion, som kan 
upphandlas så att den enbart drar kostnader när det kommer in ett 
ärende. Till denna visselblåsarfunktion ska anonymt kunna skickas 
tips och klagomål för utredning. 

Bakgrund till detta yrkande 
De flesta som har kännedom om missförhållanden vill och måste få 
vara anonyma. Orsaken till detta är risken för allvarliga repressalier 
och obehag av olika slag. Ett närliggande och bra exempel på detta 
är de tre läkarna som slog larm om Macchiariniskandalen. De 
utsattes för en omfattande förföljelse och avståndstagande från 
chefer och kollegor i sin kamp för att hindra, att fler patienter kom 
till skada. 

Man kan med fog hävda, att mycket av de missförhållanden som 
avslöjats i vårt land inte hade kommit fram, om alla de som tipsat 
tvingats träda fram med namn. Själva förutsättningen för deras 
deltagande har varit anonymitet, alternativt källskydd. Säkerheten 
för en person som tipsar en tidning är stor. Det är ett grundlagsbrott 
att lämna ut källor. 



Under haschtaggen metoo, tystnadtagning, visjungerut, 
medvilkenrätt, imaktenskorridorer, teknisktfel, deadline och många 
fler berättar en stor mängd kvinnor om vad de utsatts för inom en 
rad olika verksamheter. Det gäller allt från otrevliga sexuella 
anspelningar och sexuella trakasserier till rena våldtäkter. Det är 
outhärdliga berättelser, som väcker förtvivlan. 

Det är också förfärligt att läsa de uppseendeväckande berättelserna 
om hur de flickor/kvinnor som vågat be om hjälp bemötts av sin 
närmaste chef, högsta chef eller ledningen för verksamheten. De har 
nonchalerats, uppmanats att bortse från vad som hänt, och hotats 
med repressalier om de för det som hänt vidare. Detta gör det än 
mer angeläget att se till att det, om något händer, finns möjlighet att 
vända sig till en neutral instans med utarbetade och sälaa rutiner. 
Det behövs en instans med erfarenhet av att ta hand om och bedöma 
olika tips och klagomål. 

Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 



~ DANDERYDS KOMMUN 

i........i Kommunfullmäktige 

§ 12 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2017/0500 

Svar på motion om att på kommunens hemsida placera 
uppdaterad instruktion om vad som är tillåtet att sätta 
upp och att med större regelbundenhet städa 
anslagstavlorna 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har i kommunfullmäktige den 30 november 
2017 (§ 30) väckt en motion om att placera en uppdaterad instruktion om 
vad som är tillåtet att sätta upp på kommunens anslagstavlor. Motionärerna 
vill också att kommunen med större regelbundenhet ska städa tavlorna och 
plocka bort det som inte är aktuellt. 

Ärendet har varit på remiss till tekniska nämnden. Tekniska kontoret 
redogör i sitt yttrande att från och med maj 2018 har kontoret en utökad 
kontroll av tavlorna samt att det kontinuerligt kommer genomföras extra 
städning vid behov. 

Kommunledningskontoret anser att det är viktigt att ytterligare belysa och 
informera om de kommunala anslagstavlornas syfte och att det finns tydliga 
instruktioner för hur tavlorna ska användas. Den befintliga instruktionen 
kommer därför att ses över och nya anvisningar tas fram för hur tavlorna ska 
användas. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) och Bengt Syl van (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexkiill (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

Expedieras 
Tekniska nämnden 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

i........iiii Kommunfullmäktige 

§ 13 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0088 

Svar på motion angående arbetsmiljön i skolan 

Ärende 

Ruby Rosen (MP) med flera har i kommunfullmäktige den 5 februari 2018 
(§ 13) väckt en motion gällande arbetsmiljön i skolan. Motionärerna tycker 
att det är viktigt att följa upp varför personalomsättningen är hög i 
kommunen och att lärarna särskilt bör tillfrågas om arbetsmiljön i 
förebyggande syfte. Motionärerna anser även att kommunstyrelsen ska få i 
uppdrag att utvidga den lönestrategiska gruppen till en arbetsmiljö- och 
lönestrategisk grupp och tillse att varje lärare tillfrågas om arbetsmiljön och 
hur denna kan förbättras i Danderyds förskolor och skolor. 

Av utredningen framgår att arbetsmiljöfrågor, i skolan såväl som inom 
kommunens övriga verksamhetsområden, är grundläggande och viktiga 
frågor i kommunen. Idag genomförs många olika insatser för att främja 
arbetsmiljön och arbete med förebyggande åtgärder och uppföljning. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Yrkanden 
Ruby Rosen (MP) yrkar bifall till motionen. 

Ulla Hurtig Nielsen (M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexkiill (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och Ruby Rosens (MP) yrkande och finner att kommunfullmäktige 
bifallit kommunstyrelsens förslag. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige beslutar att motionen ska anses besvarad. 

Reservationer 
Samtliga ledamöter för MP enligt uppropslistan reserverar sig till förmån för 
Ruby Rosens (MP) yrkande. 

Expedieras 
Kommunstyrelsen 
Utbildningsnämnden 
Kommunstyrelsens produktionsutskott 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

t......i Kommunfullmäktige 

§ 14 

Sam manträdesprotokol I 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2017/0519 

Svar på motion om nödvändigt omhändertagande av 
dagvatten vid industriområdet vid Rinkebyvägen 

Ärende 
Siv Sahlström (C) med flera har vid kommunfullmäktiges sammanträde den 
18 december 2017 (§ 134) väckt en motion om nödvändigt 
omhändertagande av dagvatten vid industriområdet vid Rinkebyvägen. 
Motionärerna föreslår att kommunfullmäktige ska besluta att uppdra åt 
berörda organ att snarast redovisa hur det nödvändiga omhändertagandet av 
dagvatten vid industriområdet vid Rinkebyvägen ska lösas. Bakgrunden till 
förslaget är enligt motionärerna att Edsviken, som är mottagande 
vattenområde (recipient) för det orenade vattnet, har otillfredsställande 
ekologisk och kemisk status. 

Motionen har remitterats till miljö- och hälsoskyddsnämnden och tekniska 
nämnden. 

Kommunledningskontoret bedömer att kommunen bör genomföra en 
utredning om hur kommunen kan tillgodose behovet av en god 
dagvattenlösning i området längs Rinkebyvägen. 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 
1. Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att ge tekniska nämnden i uppdrag att 
genomföra en utredning om hur kommunen kan tillgodose behovet av en 
god dagvattenlösning i området längs Rinlrnbyvägen. 

Yrkanden 
Siv Sahlström (C) och Bengt Sylvan (L) yrkar bifall till kommunstyrelsens 
förslag. 

Överläggning 
Under överläggningen yttrar sig även Kjell Rosen (MP). 

Proposition 
Ordförande Boris von Uexki.ill (M) ställer proposition på kommunstyrelsens 
förslag och finner att kommunfullmäktige bifallit det. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige beslutar att bifalla motionen. 

2. Kommunfullmäktige beslutar att ge tekniska nämnden i uppdrag att 
genomföra en utredning om hur kommunen kan tillgodose behovet av en 
god dagvattenlösning i området längs Rinkebyvägen. 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

l......,i Kommunfullmäktige 

Expedieras 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
Tekniska nämnden 

Sammanträdesprotokoll 20 (27) 

Sammanträdesdatum 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

l......,i Konununfullmäktige 

§ 15 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0469 

Svar på interpellation till socialnämndens ordförande 
angående hantering av tryggheten inom LSS 

Ärende 
Eva Bergman (SD) lämnade till konununfullmäktiges sanunanträde den 17 
december 2018 in interpellation till socialnämndens ordförande angående 
hantering av tryggheten inom LSS. Konununfullmäktige beslutade att 
bordlägga ärendet. 

Socialnämndens ordförande Carina Erlandsson (M) besvarar 
interpellationen skriftligt vid dagens sanunanträde. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs. 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

l.....,iii Kommunfullmäktige 

§ 16 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2018/0468 

Svar på interpellation angående mål i socialnämnden 

Ärende 
Eva Bergman (SD) lämnade till kommunfullmäktiges sammanträde den 17 
december 2018 in interpellation till socialnämndens ordförande angående 
mål i socialnämnden. Kommunfullmäktige beslutade att bordlägga ärendet. 

Socialnämndens ordförande Carina Erlandsson (M) besvarar 
interpellationen skriftligt vid dagens sammanträde. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Ärendet bordläggs. 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

!,,..i Kommunfullmäktige 

§ 17 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2019/0104 

Motion om gratis broddar åt Danderyds äldre 

Ärende 
Anette Jellve (S) inlämnar motion om gratis broddar åt Danderyds äldre. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

i........iii Kommunfullmäktige 

§ 18 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2019/0111 

Motion om att inleda förhandlingar med Trafikverket 
och SL om ett avtal om såväl finansieringen av 
projektet E 18 i tunnel som villkoren för den frilagda 
marken 

Ärende 
Siv Sahlström (C) inlämnar motion om att inleda förhandlingar med 
Trafikverket och SL om ett avtal om såväl finansieringen av projektet E 18 i 
tunnel som villkoren för den frilagda marken. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

l......,ii Kommunfullmäktige 

§ 19 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2019/0110 

Motion om att kommunen på grund av de nya 
omständigheterna i ärendet om försäljning av marken i 
kvarteret Ginnungagap inte skall fullfölja avtalet utan 
behålla marken och själv bygga vård- och 
omsorgsboendet 

Ärende 
Siv Sahlström (C) inlämnar motion om att kommunen på grund av de nya 
omständigheterna i ärendet om försäljning av marken i kvarteret 
Ginnungagap inte skall fullfölja avtalet utan behålla marken och själv bygga 
vård- och omsorgsboendet. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Motionen remitteras till kommunstyrelsen för beredning. 

Utdragsbestyrkande 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

l.....,iii Kommunfullmäktige 

§ 20 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

KS 2019/0008 

Befrielse från förtroendeuppdrag 

Ärende 
Jörgen Elfving (C) har i brev, inkommet den 28 december 2018, begärt 
befrielse från uppdraget som ersättare i kommunfullmäktige. 

Jan Lilja (S) har i e-post den 15 januari 2019 begärt befrielse från uppdraget 
som ersättare i kommunfullmäktige. 

Bengt Attling (L) har i e-post den 16 januari 2019 begärt befrielse från 
uppdraget som ersättare i miljö- och hälsoskyddsnämnden. 

Tommy Lindgren L) har i e-post den 21 januari 2019, begärt befrielse, dels 
från uppdraget som ledamot i Käppala förbundsfullmäktige och dels från 
uppdraget som ersättare i Norrvattens förbundsfullmäktige. 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige bifaller framställningarna. 

2. Kommunfullmäktige hemställer att länsstyrelsen förrättar 
röstsammanräkning för utseende av ny ersättare efter Jörgen Elfving och ny 
ersättare efter Jan Lilja. 

Expedieras 
Länsstyrelsen 
Norrvatten förbundsfullmäktige 
Käppala förbundsfullmäktige 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden 
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~ DANDERYDS KOMMUN 

!......,i Kommunfullmäktige 

§ 21 

Anmälningar 

Sammanträdesprotokoll 

Sammanträdesdatum 

2019-02-04 

För kommunstyrelsens kännedom anmäls kommunstyrelsens beslut av den 3 
december 2018 (§ 117), rubricerat: "Handlingsplan för att hantera 
kommunens ackumulerade underskott". 

överläggning 
Under överläggningen yttrar sig Siv Sahlström (C), Christian Ljungdahl (C), 
Hanna Bocander (M), Karsten Inde (S) och Robert Bryn (C). 
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Till kommunfullmäktige i Danderyd 

DANDERYDS KOMMUN 
KOMMUNSTYRELSEN 

2019 -02- J 

,., 

Motion om att inleda förhandlingar med Trafikverket 
och SL om ett avtal om såväl finansieringen av 
projektet E 18 i tunnel som villkoren för den frilagda 
marken. 

Bakgrund 
Danderyd genomför en utredning, som skall visa om det är tekniskt 
och ekonomiskt möjligt att tunnelförlägga E 18. Det skulle, om det 
går att genomföra, innebära en kraftig miljöförbättring för vår 
kommun. Enligt tjänstemännen sker det tillsammans med 
Trafikverket. 

I dag ligger en mycket störande bullermatta över stora delar av 
Danderyd. Vi har också problem med för höga partikelhalter vid 
E18. En tunnelförläggning av E18 gör det även möjligt att bygga 
bostäder på den frilagda marken. 

Flera utredningar har tidigare gjorts om möjligheten att 
tunnelförlägga E18. Det har fallit på två saker: problemet att under 
byggtiden avleda trafiken på E 18, ekonomin och den mycket 
omfattande exploatering som krävts för att finansiera projektet. 
Det har nu visat sig att det är tekniskt möjligt att tunnelförlägga E18 
hela vägen genom Danderyd, genom att dra tunneln öster om den 
befintliga vägen. Det innebär att hela bygget kan genomföras utan 
att vägen behöver stängas av och trafiken avledas. 

Ingen finansiering har förhandlats med Trafikverket 
Finansieringen av själva tunnelförläggningen har inte diskuterats 
eller förhandlats med Trafikverket. Vägen är inte vår. Den är 
trafikverkets. Danderyds kommun kan inte bestämma att vägen 
skall flyttas eller trafiken läggas i tunnel. Det bestämmer 
Trafikverket. Danderyds kommun kan inte heller finansiera detta 
jätteprojekt. Det är ekonomiskt omöjligt för Danderyds, i detta 
sammanhang, lilla kommun. I Danderyd diskuteras det nu också 
vad och hur mycket som skall/kan byggas på en väg, som vi alltså 
inte äger. 



Tjänstemän på trafikverket har uttalat sig i massmedia och sagt , att 
det går att lösa bullerproblemen på ett enklare sätt, det vill säga med 
bullerskydd och liknande. Samtidigt diskuteras det också att bredda 
E18 i befintligt läge. Det tycks som om Trafikverket talar med 
dubbla tungor. Enligt kommunens tjänstemän är nämligen 
Trafikverket delaktigt i tunnelprojektet. 

Förutsättningen för att Trafikverket skall finansiera tunnelprojektet 
är att staten skjuter till pengar. Skälet för staten att finansiera 
projektet skulle vara de bostäder som kan byggas på den centralt 
belägna, frilagda marken. Vi plöjer nu ner skattebetalarnas pengar i 
ett projekt som vi inte vet om vi får eller kan genomföra. Särskilt 
mot bakgrund av hur Danderyds ekonomi ser ut i dag, är det direkt 
ansvarslöst att fortsätta med detta projekt, utan att vi klarlagt om det 
överhuvudtaget är möjligt att genomföra. Innan vi fortsätter pumpa 
in Danderydsbornas pengar i detta projekt måste vi ha ett avtal med 
trafikverket. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår vi kommunfullmäktige 
besluta uppdra åt kommunstyrelsen 

att inleda förhandlingar med Trafikverket och SL om ett avtal 
om såväl finansieringen av projektet E 18 i tunnel som villkoren 
för den frilagda marken. 

Danderyd den 4 februari 2019 

Siv Sahlström 
gruppledare (C) 

CJd~ ~~ UJ 
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Till kommunfullmäktige i Danderyd 

DANDER'Yl.)[ KOMMUN 
Korv .. v1UNSTYAELSEN 

2019 -02-

Diarie.nr: ................................ .. 

Motion om att kommunen på grund av de nya 
omständigheterna i ärendet om försäljning av marken i 
kvarteret Ginnungagap inte skall fullfölja avtalet utan 
behålla marken och själv bygga vård- och 
omsorgsboendet. 

Bakgrund 
2018-11-12 delgavs kommunstyrelsens arbetsutskott följande 
osignerade meddelande: 
"I information till socialkontoret 16 oktober meddelas att Aleris 
avser att sälja sin omsorgsverksamhet till Ambea. Affären kräver 
godkännande från konkurrensverket, vilket innebär att övergången 
av Aleris verksamhet kommer att ske senast vid halvårs skiftet 2019. 
Innan övergången sker inga förändringar i verksamheten vad avser 
anställda eller verksamhetsföremål. Avtal som finns mellan Aleris 
och kommunen löper vidare som tidigare. 

Kommunens försäljning av del av fastigheten Ginnungagap 2 för 
uppförande av ett vård- och omsorgsboende Ginnungagap till 
V ectura fastigheter påverkas avtalsmässigt inte av ovanstående 
affär. Avtalet innehåller inga andra kopplingar till annat bolag eller 
bolagskoncemen och eventuell överlåtelse av avtalet förutsätter 
med ett undantag kommunens medgivande. Vectura får överlåta 
bolaget till Näckrosfastigheter AB utan kommunens medgivande." 

I oktober 2018 beslutade således Aleris avyttra sin 
omsorgsverksamhet till Ambea. Aleris har för avsikt att helt 
fokusera på sjukvård och bli ett renodlat sjukvårdsbolag. 
(Information från aleris.se) 

Bristande tillförlitlighet i affären 
Frågan måste ställas om det är möjligt att köparen i juni 2018, då 
man redan sålt delar av sin verksamhet, inte redan planerat att också 



som 
högsta 

Fastigheter AB, som 
överklagats, på grund av koppling 

med Aleris. Detta trots att ett annat företag lämnat ett mycket högre 
bud i markanvisningstävlingen, som båda företagen deltog i. Det 
var alltså i kommunen att det var möjligt att få mycket 
högre pris på marken. 

Det ansågs inte att ett byggbolag kunde bygga anläggningen och att 
vi sedan kunde handla upp en utförare. Det var, framhölls det, 
nödvändigt att Aleris fick vara med vid uppförandet av själva 
anläggningen för att den skulle bli bra. 

Nya omständigheter skäl att inte fullfölja avtalet 
Danderyds kommun säljer alltså marken till ett fastighetsbolag, 
V ectura fastigheter AB, som inte längre har någon ägarrättslig 



koppling till Aleris. Denna för kommunen helt avgörande 
omständigheten, samarbetet mellan Vectura fastigheter och Aleris, 
som skulle driva vård- och omsorgsboendet på Ginnungagap gäller 
inte längre. Vi anser mot denna bakgrund att kommunen har skäl 
att inte fullfölja avtalet med Vectura. 

Med hänvisning till ovanstående föreslår vi kommunfullmäktige 
besluta 

att kommunen på grund av de nya omständigheterna i ärendet 
om försäljning av marken i kvarteret Ginnungagap inte skall 
fullfölja avtalet utan behålla marken och själv bygga vård- och 
omsorgsboendet. 

att kommunen sedan skall upphandla en privat vårdgivare, 
som kan driva verksamheten med hög kvalitet. 

Danderyd den 4 februari 2019 

csW qaJtk()~ 
Siv Sahlström 
Gruppledare (C) 




